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A Covid-járvány minden 
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otthon lakója
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Működésre 
nem, esetleg 
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pénzt a kormány
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MEGEMLÉKEZÉS • Független sajtó, bíróságok, önkormányzatok

Rabok legyünk vagy 
szabadok
BOROS TAMÁS, BOTTYÁN RÓBERT

 Márki-Zay Péter szerint 
már a 12 pont első pontja, a 
szabad sajtó is veszélyben 
van manapság, akárcsak az 
1848-as forradalom másik 
két fontos eszméje, a tör-
vény előtti egyenlőség és az 
önkormányzatiság.
 A polgármester, a járvány miatt 
online megtartott ünnepi beszé-
dében elmondta, március 15-e a 
polgári szabadság, az egyén sza-
badságának kivívásának az ünnepe, 
de ugyanúgy a szabadságharcról, a 
nemzet függetlenségéről is szól. Ám 
szerinte sajnálatosan ma is az a kín-
zó kérdés, hogy rabok legyünk vagy 
szabadok.
Akkor a tét a haza megmaradása, lé-
tének, függetlenségének sőt önálló 
nyelvének a kérdése volt. Március 
15-ének hiányában lehet, hogy ma 
Magyarország és a magyar nyelv 
nem létezne, mert betagozódott 
volna egy nagyobb birodalomba.
Már a 12-ből is az első pont 1848-
ban a szabad sajtó volt, ez van 
ma veszélyben. Kifejtette, hogy 
a hatalom ugyanis számos, neki 
nem tetsző médiumot bezáratott, 
áthangolt, ellehetetlenített és le-
hetetlenít (Népszabadság, Origo, 
Magyar Nemzet, Index, Klubrádió). 
A Magyar Posta júliustól nem szállít 
ki ellenzéki hangvételű újságokat, 
szóróanyagokat.
A közösségi médiának fontos sze-
repe van az igazság megosztásában, 

terjesztésében, de a polgármester 
vállalkozó szellemű embereket is 
keres, a „Nyomtass Te is!” mozga-
lomra utalva, mert ahogy mondta, 
nem lehetünk szabadok, ha nem 
tudjuk eljuttatni az igazságot a leg-
utolsó település legutolsó házába is.
Meglátása szerint a bíróságok is 
elestek, egyre többször hoznak po-
litikai alapon döntéseket, és míg 
korábban lehetett bízni a Kúria igaz-
ságos döntéseiben, azóta annak az 
élére is egy olyan jogtudóst ültettek, 
akinek nincs ítélkezési tapasztalata, 
viszont véleménye szerint jó párt-
katona.
Az önkormányzatok a szabadság kis 
szigetei lehettek volna, és 2019. ok-
tóber 13. után még inkább ez lehetett 
a remény. 1848-ban a nemzet füg-
getlenségét akarták volna kivívni, és 
rövid időre, a szabadságharc végéig 

ki is vívták. A kollektív szabadság 
eszméje akkor is az önkormányza-
tiság volt. Ma véleménye szerint a 
hatalom ugyanúgy eltiporja a kol-
lektív, önkormányzati szabadságot, 
mint tették 1849-ben a Habsburgok 
és a cári csapatok a nemzeti függet-
lenséggel.
Az elmúlt években a felelősséget, 
a feladatokat, a bevételeiket vet-
ték el az önkormányzatoktól, noha 
a világjárvány alatt minden más 
országban támogatták őket. A mai 
Fidesz 2009-ben még 12 pontban 
megfogalmazva védte az önkor-
mányzatok jogait. Ezek a pontok a 
következők voltak:
1. Minden önkormányzat célja a 
gyarapodás és a biztonság megte-
remtése.
2. Minden önkormányzatnak joga 
van az élethez, erről lakói dönthet-
nek.
3. Magyarország legfontosabb váro-
sa Budapest.
4. Minden falu, város, és megye 
közös értékünk, ezek pusztulásával 
mindannyian kevesebbek leszünk.
5. Budapestnek ki kell állnia a legki-
sebb faluért is.
6. Minden településnek joga van is-
kolához.
7. Minden településnek joga van a 
kultúrához, és templomához.

Folytatás a 3. oldalon

A POLGÁRMESTER A FIDESZ 2009-ES - AZ ÖNKORMÁNYZATOKAT VÉDŐ -  
12 PONTJÁT IS SZÁMON KÉRTE

BUSZKÖZLEKEDÉS • Aláírt szerződés nincs, 
de a Volán aszerint szolgáltat

Felfüggesztés, 
kényszerkijelölés, 
buszeladás
KOZÓ ATTILA

 Három napig jártak a 
városkártyával ingyenes, 
óránként közlekedő buszjá-
ratok Hódmezővásárhelyen. 
A Jovány Busz Kft-t felfüg-
gesztettek, az önkormány-
zat kényszerkijelöléssel a 
Volánbuszt bízta meg az új 
rendszerű szolgáltatás el-
látásával, de  az állami cég 
a régi, általuk alá nem írt 
szerződés szerint közleked-
teti járatait. Jovány Gyu-
la közben újravizsgáztatta 
buszait, amelyek megint 
megkapták a szükséges mi-
nősítést, amit aztán megint 
töröltek a nyilvántartásból. 
Most árulja a járműveket. 
 Hódmezővásárhelyen a Volán-
busz március első 3 napján sem 
függesztette fel a szolgáltatását, és 
az önkormányzat ún. kényszerki-
jelölése után is a régi módon, nem 
pedig a Jovány-féle menetrend és 
járatsűrűség szerint közlekednek.
Márki-Zay Péter polgármester a 
Vásárhelyi Televízió Időben című 
műsorában azt mondta, hogy a Vo-
lánbusz az általuk soha alá nem írt, 
de érvényesnek feltüntetett szerző-
dés szerint szolgáltat.

A polgármester hozzátette, azért 
is furcsa a Volánbusz hozzáállása, 
mert a Polgármesteri Hivatal szá-
mos esetben megkereste a Volán-
buszt, és tőlük akarta kérni az új 
menetrend megvalósítását, ám ők 
ezt nem vállalták el.
A felek közti tárgyalásokon mindez 
szóba került, de a kért szolgáltatást 
csak drágán tudták volna biztosíta-
ni. Szabó János, az önkormányzat 
tanácsadója kiemelte, hogy a koráb-
bi 110 millióhoz képest ezt a szolgál-
tatást 230 millióért vállalta volna a 
Volánbusz. (A 110 millió is több, mint 
a Jovány Busz Kft. ajánlata volt.) Az 
önkormányzat pénzügyi bizottsá-
gának elnöke, Gyöngyösi Ferenc az 
egy kilométerre eső költségeket is 
kiszámolta.
A szolgáltatási díj az új buszköz-
lekedés esetében 325 Ft/km áron 
megy, míg a régi 382 Ft-ra jött ki, 
mondta. A város és a lakosok is 
nyernek ezen, ugyanis a lakosoknak 
a városkártyával ingyenes lenne és 
lesz a buszközlekedés, tette hozzá.
Gyöngyösi Ferenc Béketelep kép-
viselőjeként nem csak pénzügyileg 
hasonlította össze a két szolgálta-
tást, hanem a járatok gyakoriságát 
tekintve is.

Folytatás a 4. oldalon

MINDENKI JÓL JÁRNA AZ ÚJ BUSZKÖZLEKEDÉSSEL, VÁROSKÁRTYÁVAL INGYENES LENNE

Lázár János Hódmezővásárhelyen, Makón, Ambrózfalván, 
Csanádalbertin, Csanádpalotán, Magyarcsanádon, Apát-
falván, Kiszomboron, Földeákon, Óföldeákon és Marosle-
lén emlékezett meg a forradalom kitörésére.
Szerinte „a vírussal szembeni szabadságharcunk sajnos 
már egy éve tart”, azonban most nem kényszeríthetnek 
bennünket fegyverletételre, mert „a tavaszi hadjáratunk si-
keres lesz, ahogyan 173 éve, úgy idén is a saját kezünkbe vet-
tük a sorsunkat.” Ehhez kapcsolódóan felhívta a figyelmet a 
vakcina beadásának fontosságára: „most szó szerint igaz, 
hogy a szabadság csupán egy karnyújtásnyira van. A haza-
szeretet ezúttal a védőoltás felvételét követeli mindannyi-
unktól.”
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JÁRVÁNY • A Kovács-Küryben 22 koronavírusos lakó hunyt el 

Országosan minden 
negyedik áldozat 
szociális otthon lakója
B. D.

 Megyénkben a vásárhe-
lyi Kovács-Küry Időskorú-
ak Otthonában és egy kis-
teleki intézményben hunyt 
el a legtöbb koronavírussal 
fertőzött lakó. Mindszenten 
3, Makón 4, Óföldeákon 17 
az elhunyt Covid-19 pozitív 
gondozottak száma a Nem-
zeti Népegészségügyi Köz-
pont kimutatása szerint.
 Szél Bernadett a minap tette köz-
zé a hazai szociális otthonok fertő-
zöttségi és halálozási adatait, amit 
– bejegyzése szerint – levélváltások 
hosszú sora után kaphatott meg a 
Nemzeti Népegészségügyi Központ-
tól. Az országgyűlési képviselőnek 
azt írta Müller Cecília országos 
tisztifőorvos, hogy – a március 5-ig 
– beérkezett jelentések alapján ke-
rültek összeállításra az intézményi 
adatokat bemutató táblázatok.
Csongrád-Csanád megyében a vá-
sárhelyi Kovács-Küry Időskorúak 
Otthonában és Csongrád-Csanád 
Megyei Napsugár Otthon kisteleki 
tagintézményben hunyt el a legtöbb 
Covid-19 pozitív gondozott: 22. A 
Hódmezővásárhelyi Többcélú Kis-
térségi Társulás által működtetett 

200 férőhelyes Kovács-Küryben 8 
dolgozó és 57 lakó, míg az állami 
fenntartású kisteleki 114 férőhelyes 
otthonban 24 dolgozó és 75 gondo-
zott kapta el a koronavírust.
Az ugyancsak az Emberi Erőforrások 
Minisztériuma alá tartozó Csong-
rád-Csanád Megyei Szivárvány Ott-
hon vásárhelyi tagintézményében 
25 dolgozó és 27 lakó fertőződött 
meg, a koronavírussal kapcsolatba 
hozható haláleset viszont nem tör-
tént. A Szivárvány Otthon óföldeáki 
tagintézményében 18 dolgozó és 105 
gondozott volt Covid-19 pozitív, és 
17 fertőzött lakó hunyt el. A makói 

tagintézményben 4 dolgozó és 5 
gondozott kapta el a fertőzést, 4 
Covid-19 pozitív gondozott elhunyt. 
A vásárhelyi kistérségi társuláshoz 
tartozó mindszenti otthonban 5 
dolgozó és 16 lakó fertőződött meg, 
3 Covud-19 pozitív gondozott el-
hunyt.
Hódmezővásárhelyen a Badalik Ber-
talan Hajléktalan Szálló két munka-
társánál és gondozottjánál mutatták 
ki igazoltan a fertőzést.
Csongrád-Csanád megye szociális 
otthonaiban összesen 175 gondozott 
halála volt összefüggésbe hozható a 
koronavírussal. 

 CSONGRÁD-CSANÁD MEGYÉBEN 175 COVID-FERTŐZÖTT GONDOZOTT HALT MEG 
AZ IDŐSOTTHONOKBAN

REAKCIÓ • A kormányfő kiszólására reagált 
az orvosi kamara és az érintettek is

A rezidensek 
nem inasok
K. A.

 Orbán Viktor egy héttel 
ezelőtti rádióinterjújában 
inasoknak nevezte a rezi-
denseket. „Most az a hely-
zet, hogy a rezidenseket, ők 
az inasok vagy (…) frissen 
végzett diplomások és ké-
szülnek a szakmájukra, őket 
már javarészt beoltottuk, és 
már vezényeltük is …” Az 
inas szó kiverte a biztosíté-
kot, a Magyar Orvosi Kama-
ra már másnap reagált: Kö-
szönjük nektek, rezidensek, 
orvostanhallgatók, ápolók 
és szakorvosok. Nekünk 
kollégák vagytok!

 A Magyar Rezidens Szövetség 
pedig a közösségi oldalon fejtette ki 
véleményét: „... a legnagyobb jóindu-
lattal sem gondoljuk, hogy szerencsés 
ez a szófordulat, különösen azért nem, 
mert a rezidens orvosok már a COVID 
járvány kezdete óta az ellátás gerincét 
képezik, munkájukat az esetek több-
ségében teljesen önállóan, de sze-
rencsésebb esetben is csak minimális 
szakorvosi felügyelet mellett végzik. 
Teszik ezt minden, akár a helyzet, vagy 
a döntéshozók által generált nehezítő 
körülmény ellenére (kirendelések, 
idegen környezet, a szakképzéstől el-
térő feladatkör, ESZJTV által generált 
bizonytalanságok, és még sorolhat-
nánk).” 

MAGYAR REZIDENS SZÖVETSÉG: „A MAGYAR EGÉSZSÉGÜGYBEN NINCSENEK INASOK”  
FOTÓ: MTI / MINISZTERELNÖKI SAJTÓIRODA / FISCHER ZOLTÁN

BÉRRENDEZÉS • A jövedelemtől is függ, lesz-e elegendő szakdolgozó az egészségügyben

Az orvosok után a szakdolgozók is 
emelést kérnek
K. A.

 Az egészségügyi szakdol-
gozók 3 lépcsős bérrende-
zésére tett javaslatot Magyar 
Egészségügyi Szakdolgozói 
Kamara. Az orvosi béreme-
lésekhez igazodó koncepciót 
megküldték Kásler Miklós 
emberi erőforrás, és Pintér 
Sándor belügyminiszternek 
is.
 A 3 lépcső idén július 1-től, 2022. 
és 2023. január 1-től lépne életbe. Az 
első lépcső egy már elfogadott bér-
rendezés 6 hónappal korábbi élet-
beléptetését jelentené. Július 1-től 
egy kezdő szakdolgozó 264.428 - 
426.817 Ft bruttó bért kellene hogy 
kapjon, a 40 éves gyakorlattal ren-
delkezők fizetése  321.720 -685.754 
Ft között mozogna. A több évtizedes 
gyakorlattal rendelkező, képzett 
szakdolgozók fizetése a 2. lépcső-
ben, 2022. január 1-től már meg kel-

lene hogy haladja az 1 millió Ft-ot. A 
bruttójuk 36-40 év munkaviszony 
után ekkor már 778.736 - 1.256.968 
Ft között lenne.
A Magyar Egészségügyi Szakdolgo-

zói Kamara több mint 110 ezer fős 
tagsága nevében arra kéri a döntés-
hozókat, hogy a rendkívüli járvá-
nyügyi helyzetre, a kollégák ember 
feletti küzdelmére tekintettel és a 

munkabéke megőrzése érdekében 
támogassák a javaslatokat. Szakmai 
egyeztetésre lehetőséget és időpon-
tot kér a MESZK országos elnöksége.
Mint írják, a jövő egészségügyi el-

látásának alapja a szakdolgozók 
megfelelő létszámának biztosítása, 
amely csak kiszámítható előmene-
teli és illetmény rendszerrel alapoz-
ható meg. 

HA NINCSENEK MEGBECSÜLVE, AKKOR EGYRE KEVESEBBEN LESZNEK

NEM A BÉRÜKRŐL, DE A SZAKDOLGOZÓK HELYZETÉRŐL MINDENT ELMOND EGY SZEGEDI 
NŐVÉR POSZTJA A FACEBOOK-ON, AMIT EGY COVID INTENZÍV OSZTÁLYON ELTÖLTÖTT 

ÉJSZAKAI MŰSZAK UTÁN ÍRT. (A PROFILKÉPET ÉS A NEVET ELTAKARTUK.)  



3.

2021. március 26.

Városunk

MEGEMLÉKEZÉS • Független sajtó, 
bíróságok, önkormányzatok

Rabok legyünk 
vagy szabadok

Folytatás a címlapról

8. Minden településnek joga van egy 
rendőrhöz.
9. A kormány csak úgy adhat köte-
lezettséget az önkormányzatoknak, 
ha ahhoz a feltételeket is biztosítja.
10. Minden településnek joga van 
a vagyonához, a kormány azt nem 
vonhatja el.
11. Minden településnek joga van a 
jövedelméhez.
12. Minden településnek joga van az 
ellenállásra törvényes keretek kö-
zött, ha a központi állam az alkot-
mányosságot fenyegeti.
Ezt az ellenállást Kósa Lajosra 
hivatkozva folytatja Márki-Zay. 
2010-ben éppen az elszámoltatás, 
az orosz birodalmi törekvések elleni 
szembeszállás miatt szavaztak so-
kan a Fidesz-KDNP-re, emlékezte-
tett a polgármester. A mai állampárt 
ezeket az elveket már nem követi, 
mondta.
Szerinte a tűrésért, a némaságért 
cserébe hintik el azt nekik, hogy 
akkor talán kaphatnak valami ala-
mizsnát, és ezért hiszik sokan, hogy 
akkor talán megkímélik magukat 
vagy családtagjaikat, támogatóikat a 
gyűlöletkampánytól. Talán. De ha a 
polgármesterek befogják a szájukat, 

akkor ki védi meg az állampolgá-
rokat, azokat, akik felemelik a sza-
vukat a túlkapások, a lopások ellen, 
kérdezte.
Ma a polgármestereknek a rövid 
távú lemondásért is ki kell állniuk a 
szabadság mellett. Szerinte a meg-
hunyászkodásért sem kapnak méltó 
jutalmat ma sem. Nem fogadhatják 
el megváltoztathatatlan tényként, 
hogy akik korrupcióellenes veze-
tést választottak, azoknak nem jut 
semmi saját adójukból és hogy az ő 
pénzükből is fenntartott közmédi-
ában ellenzéki képviselők 4 évente 
kapnak 5 percet megszólalásra. Arra 
kért minden jóérzésű jobb-, és bal-
oldali hazafit, hogy szólaljanak fel 
a tolvajok ellen. Senki nem jár jobba 
azzal, ha csendben marad.
Biztos abban, hogy a márciusi ifjak 
sem az egész országot képviselték, 
de mindenki érdekében felléptek, és 
vívták ki az ország szabadságát, ak-
kor csupán átmenetileg. Ám ennek 
a bátor kiállásnak volt köszönhető 
az 1867-es kiegyezés, és az Oszt-
rák-Magyar Monarchia idején az 
anyagi gazdagodás, a polgárosodás 
és a pezsgő kulturális élet. Ezeket a 
hős ellenállók, a forradalmárok vív-
ták ki 1848. március 15-én. 

KIS ANDREA ÉS BERÉNYI KÁROLY ALPOLGÁRMESTEREK A KOSSUTH TÉREN KOSZORÚZTAK

ÖNKORMÁNYZATISÁG • Működésre nem, csak fejlesztésekre adna 
pénzt az állam

Halogatja a kormány 
a döntést
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Budapesten tárgyalt a kor-
mányzati elvonások miatti 
kompenzációról Márki-Zay 
Péter. A polgármester el-
mondása szerint a 25 ezer 
főnél nagyobb települések-
nek leginkább fejlesztésekre 
adna támogatást a kormány, 
működésre nem. Hódmező-
vásárhelynek már az nagy 
segítség lenne, ha a korábbi 
évek adósságait elengednék.
 Hódmezővásárhelytől az idei 
évben 600 millió forintot vett el 
a kormány az iparűzési adó felére 
csökkentésével. Tavaly 200 millió 
forint veszteség érte a várost a gép-
járműadó és reklámadó elvonása 
miatt és a parkolás ingyenessé téte-
lével. Ezek kompenzálásáról tárgyalt 
Balla György, miniszteri biztossal a 
város polgármestere.
Márki-Zay közlése szerint konkrét 
döntést májusra ígértek neki. Más 
városvezetőknek viszont mondták, 
hogy működésre nem, csak beruhá-
záshoz adnának támogatást, vagy 
hitel felvételére bíztatnak.
Hódmezővásárhelyen csak a korábbi 

évek adósságainak visszafizetése 
700 millió forintot jelent. Sokat se-
gítene, ha ezt elengednék. Tavaly azt 
a 80 millió forint körüli összeget, 
ami az idősek 10 ezer forintos utal-
ványát fedezte volna év végén, már 
nem tudta a város kifizetni az elvo-
nások miatt – sorolta.
Képes lesz-e a kormány ugyanúgy 
támogatni a nem kormánypárti ve-
zetésű településeket? – tette fel a 
kérdést Márki-Zay Péter. Úgy véli, 
ha azt a támogatást (1,38 milliárd Ft) 
megkapná a város, amit tavaly kará-

csonykor minden fideszes vezetésű 
megyei jogú város megkapott, akkor 
nem lennének pénzügyi problémák 
Vásárhelyen.
Kérték tőle: mondja el, hogy milyen 
tervek vannak, amiket tudna támo-
gatni a kormány. Elmondta, a város-
háza északi homlokzata és a torony 
veszélyes, szeretnének parkolóhá-
zat építeni a belvárosban, ismertette 
a fürdőfejlesztéseket, valamint fel-
sorolta azokat az ügyeket, ahol csak 
a kormány engedélye hiányzik. 

DÖNTÉS MÁJUSBAN - ESETLEG

A város segít 
oltásra regisztrálni 

A 62/530 159 -es telefonszámon várják azok hívását, akik szeretnének 
oltásra regisztrálni, de nem tudják hogyan kell, nincs rá lehetőségük. 
Az oltás az egyetlen ismert módszer a járvány megállítására. Regisztrál-
janak minél többen!

GYÁSZ • Emlékét az önkormányzat örökre megőrzi

Elhunyt Mátray Attila
MUNKATÁRSUNKTÓL

 45 éves korában elhunyt 
Mátray Attila, a Hódmező-
vásárhelyi Cigány Kisebbsé-
gi Önkormányzat elnöke.
 1976. február 2-án született. 
Már nagyon fiatalon, 20 évesen 
belekóstolt a politikai életbe. 2014 
szeptemberéig települési képvi-
selőként tevékenykedett, majd 2014 
októberétől Hódmezővásárhely Me-
gyei Jogú Város Cigány Nemzetiségi 
Önkormányzatának elnökeként dol-
gozott.
Számos program és esemény kö-
tődött munkásságához, úgy mint 
a Szent Pál Ösztöndíj, a Trollmann 
program (10 közmunkás dolgozott 
a városban a Cigány Önkormány-
zat felügyelete alatt), a Bari-Shej 
program (roma lányok korai isko-
laelhagyásának megelőzése) vagy a 
cigány-magyar KI MIT TUD meg-
rendezése.
Több éven keresztül rendezte meg 
karácsony alkalmával a Karácsonyi 
gálát, melyen ruhát és ételt osztot-
tak a rászorulóknak. A Nemzetisé-
gek napja alkalmából nagyszabású 
koncerteket rendezett. Az augusztus 
20-ai programok között megtartott 
Gasztroudvarban az általa vezetett 

Cigány Nemzetiségi Önkormányzat 
többször is vendégül látott roma és 
nem roma embereket hagyományos 
cigány ételekkel.
Nevéhez köthető a Csomorkányi 
Szolgáltató és Foglalkoztató Szo-
ciális Szövetkezet megalapítása, 

mellyel csökkent munkaképességű 
embereknek teremtettek munkahe-
lyeket. Munkásságát a cigányságért 
odaadóan végezte. Mindenben a 
maximalizmus jellemezte. 
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TERÜLETRENDEZÉS • Virágosítottak

Folytatódtak a Bangó-
kút környezetrendezési 
munkálatai
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Március elején a körzet te-
lepülési képviselője, Lőkös-
né Nagy Sarolta önkénte-
sekkel kigazolta a területet, 
ezt követően pedig, napra 
pontosan a vízlelőhely épí-
tésének 130. évfordulóján, 
elkezdődött a virágosítása 
is. A cél az, hogy az itt talál-
ható park Tabán városrész 
egyik kedvelt csomópontja 
legyen a jövőben. 
 Már most látványos változáson 
esett át a Szántó Kovács János- Ré-
vai és Lévay utcák kereszteződésé-
ben található Bangó-kút környéke. 
Március 11-én a körzet települési 
képviselőjének irányításával a lelkes 
csapat a fenntarthatósági szem-
pontból kiválasztott évelő virágokat 
ültetett.
A kecskerágót talajtakaróként hasz-
náljuk, de lesznek rózsák is, amiket 
meg tudtunk menteni. Ezek alkot-
ják majd a sávelválasztó vonalakat. 

Aztán jön még borbolya, valamint 
kékszakáll, ami egészen nagy nő 
majd és szépen virágzik – mesélte 

BUSZKÖZLEKEDÉS • Aláírt szerződés nincs, de a Volán aszerint szolgáltat

Felfüggesztés, kényszerkijelölés, buszeladás
Folytatás a címlapról

 Eddig délelőtt és délután 2-2 járat 
volt a Volánbusz által, most a Jovány 
Busz által szolgáltatott szolgálta-
tásnál kettő járat keresztül megy a 
Béketelepen, délelőtt, délután 10-10 
járattal, tehát 20 járattal, valamint 
a harmadik járat, a piros járat a Jó-
kai utcán megy végig, ami szintén a 
Béketelep és Csúcs városrész határa. 
Tehát, ahogy elmondta, nagy örö-
mére a béketelepieknek számukra az 
összes járat szóba jöhet.
A Jovány Busz Kft. cég jogvédelmet 
kért a bíróságtól, döntés egyelőre 
nem született.
Kérdéseinkkel megkerestük a Vo-
lánbusz Zrt-t is. Arra lettünk volna 
kíváncsiak, hogy:
Melyik menetrend szerint látják el 
jelenleg a szolgáltatást Hódmezővá-
sárhelyen? Melyek azok a feltételek 
(útvonalak, menetrend, városkártya 
használat), amelyeket a kényszerki-
jelölésből vállalni tudtak?
Mivel úgy tudjuk aláírt szerződés 
2018 vége óta nincs a Volánbusz és 
az önkormányzat között, az Önök 
álláspontja szerint mi az oka, hogy 
nincs aláírt szerződés?
Információink szerint az új, de alá 
nem írt szerződés módosításáról 
szóló egyik tárgyaláson az Önök 
részéről szóban elhangzott, hogy 

azt a szolgáltatáscsomagot, amit az 
önkormányzat kérne, a Volánbusz 
körülbelül 230 millió Forintért tud-
ná elvállalni, kérdésünk az, hogy 
(nagyságrendileg) helyes-e ez az 
értesülésünk?
Amennyiben a Jovány Busz Kft. 
visszakapja engedélyét és az önkor-

mányzat megrendelésére ismételten 
elindítja járatait Önök befejezik-e 
saját helyi járataik üzemeltetését a 
városban?
Kérdéseinkre azonban nem kaptunk 
konkrét választ, bár az állami válla-
lat eljuttatott egy közleményt szer-
kesztőségünkbe. Ebben csak annyit 

Kétszer megadták, kétszer visszavonták

 A Jovány Busz Kft. 2 járműve februárban „hatósági té-
vedésből” megkapta a „Közforgalmú személyszállításra 
alkalmas” minősítést. Ezt a hatóság hibája miatt vonták 
vissza, a járműnyilvántartásba a döntés csak március 3-án 
került bele. Március 10-én újra vizsgáztatták a buszokat, 
egy napig úgy tűnt, hogy sikeresen, hiszen március 11-én 
az ügyfélkapun keresztül bárki által elérhető nyilvántar-
tásban ott volt az alvizsgák sorában, hogy „Közforgalmú 
személyszállításra alkalmas - sikeres”. Aztán ezt is, nem 
tudni miért, visszavonták. Néhány nappal később az „elát-
kozott” buszok felkerültek a használtautó.hu-ra. Kérdé-
sünkre  a vállalkozó elmondta, a kormányhivatal - ránézve 
hátrányos - intézkedései miatt döntött a járművek eladása 
mellett. Hozzátette folytatja a munkát az ingyenes, órán-
ként közlekedő szolgáltatás visszaállítása érdekében, nem 
hagyja cserben az utasokat. Szabó János az önkormányzat 
buszközlekedési projektfelelőse megerősítette, továbbra 
is kiáll a város a Jovány féle szolgáltatás mellett. „Beszél-
tünk egymással és megerősítette, hogy a szolgáltatást kí-
vánja folytatni. Nyilván ő is szélesre tárta azokat a kapukat 
melyben azokat a megoldásokat keresi, hogy miként foly-
tathassa tovább. Ez jelenthet új buszt, más buszt, elektro-
mos buszt. A lényeg, hogy feltett szándéka mindkét félnek 
a szolgáltatás folytatása.”

JOVÁNY GYULA - NOHA ÁRULJA A BUSZAIT - FOLYTATJA A MUNKÁT A SZOLGÁLTATÁS 
VISSZAÁLLÍTÁSA ÉRDEKÉBEN

írtak, hogy a Volánbusz továbbra is 
biztosítja a hódmezővásárhelyi au-
tóbuszos közszolgáltatást, a 2018-
ban létrejött és (szerintük) jelenleg 
is fennálló közszolgáltatási szerző-
désének megfelelően, mivel a város 
önkormányzatával a megállapodás 
felmondására vagy kétoldalú módo-
sítására nem került sor.
A város és a Jovány Busz Kft. szerző-
dését jogilag vitathatónak tartják, a 
maguk szerződését viszont továbbra 
is hatályosnak. A Volánbusz éppen 
ezért a város március 9-én kelt ha-
tározatát, amelyben a fennálló köz-
szolgáltatási szerződés tartalmától 
eltérő feltételekkel új követeléseket 
támasztott a Volánbusszal szemben, 

szükségtelennek tartja, hiszen vé-
leményük szerint eleve rendelkezik 
jogviszonnyal a szolgáltatás bizto-
sítására, a fennálló közszolgálta-
tási szerződés és a közszolgáltatás 
ellátására. A vonatkozó jogviszony 
egyoldalú módosítását pedig elfo-
gadhatatlannak tartják. A határozat 
ellen jogorvoslat lehetőségét vizs-
gálják, írták válaszlevelükben.
Márki-Zay Péter a helyi televízi-
óban, kérdésre válaszolva, nem 
zárta ki annak lehetőségét, hogy a 
kialakult helyzet perhez, perekhez 
vezethet, mert az önkormányzat 
nem azt a szolgáltatást kapja, amit 
megrendelt. 

a Vásárhelyi Televíziónak Lőkösné 
Nagy Sarolta. 

ÖNKÉNTESEK TETTÉK RENDBE A BANGÓ-KÚT KÖRNYÉKÉT 

MEGEMLÉKEZÉS • Tóth Sándor Aviája 
az Emlékpont udvarára kerül

Tisztelgés  
a vásárhelyi 
mártír előtt

HEGYI ENDRE ARCHÍV FOTÓJÁN TÓTH SÁNDOR RAVATALA LÁTHATÓ A SZENT ISTVÁN TEMPLOM 
ELŐTT. A VÁSÁRHELYI TAXIST, AKI SEGÉLYSZÁLLÍTMÁNYT VITT AZ 1989-ES ROMÁNIAI 
FORRADALOM ALATT ARADRA, A MAROS HÍDJÁNÁL ÉRTE HALÁLOS LÖVÉS. A KÉPEN IS LÁTHATÓ 
TEHERAUTÓJÁT, AMIT VINCZE GYULA ÉS CSAPATA ÚJÍTOTT FEL, LAPUNK MEGJELENÉSEKOR 
SZÁLLÍTJÁK AZ EMLÉKPONT UDVARÁRA, AHOL DECEMBER ÓTA KÜLTÉRI KIÁLLÍTÁS EMLÉKEZIK 
A VÁSÁRHELYI MÁRTÍRRA.
ELŐZŐ LAPSZÁMUNKBAN EGY RÖVIDÍTÉS MIATT SAJNÁLATOS HIBÁT VÉTETTÜNK, AZ AVIA 
NEM ARADRÓL KERÜLT ELŐ, MOSTANI RESTAURÁLÁSA ELŐTT IS EGY HÓDMEZŐVÁSÁRHELYI 
TELEPHELYEN ÁLLT.  A HIBÁÉRT ELNÉZÉST KÉRÜNK.
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FOTÓTÁR • Hegyi Endre fényképei a 30-40 évvel ezelőtti Vásárhelyet idézik fel

A fénykép a pillanat lenyomata
SOÓS KATA

 Az ismert vásárhelyi fény-
képész, Hegyi Endre úgy 
döntött, hogy fotógyűjte-
ményének egyik felét, ame-
lyek az évtizedekkel ezelőtti 
Hódmezővásárhely szóra-
kozóhelyeit ábrázolják, di-
gitalizálja, és feltölti a Face-
bookra. 
 A fénykép egy adott pillanat idő-

beli lenyomata – vallja Hegyi Endre, 
aki most a 70-es évekbeli fotóival 
mozgatja meg a közösségi oldalán 
a város lakóit. A fényképeken az ak-
kori Fekete Sasban, vagy az IH-ban 
mulatnak a fiatalok, korábbi osz-
tálytársaik, barátaik felismerik őket, 
így párbeszéd kezdődik a fotók alatt. 
Számos felvétel és képeslap van a 
fényképész birtokában, amelyeken 
Hódmezővásárhely belvárosa is lát-
ható. Sokan rácsodálkoznak, meny-
nyire másképp néztek ki az utcák, a 

BEIRATKOZÁS • Az általános iskolákba 
a Krétán keresztül is jelentkezhetnek

Április közepéig 
kell beiratni  
az elsősöket
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Április 15-én és 16-án zaj-
lik majd az általános iskolai 
beiratkozás a Hódmezővá-
sárhelyi Tankerületi Köz-
pont intézményeiben – kö-
zölte az állami fenntartó. Az 
iskolákat mindkét napon – 
csütörtökön és pénteken is 
– 8-tól 19 óráig kereshetik 
fel a szülők.
 Ezen felül az Emberi Erőforrások 
Minisztériumának (EMMI) március 
10-i határozata értelmében az ál-
talános iskolákba elektronikus úton 
– a KRÉTA rendszeren keresztül 
– is be lehet iratkozni a 2021/2022. 
tanévre. Ebben az esetben a beirat-

kozáshoz szükséges iratok bemuta-
tására a tanítási év első napján kerül 
sor. A határozat elérhető az Oktatási 
Hivatal honlapján.
Idén az Oktatási Hivatalhoz 16 487 
kérelem érkezett a tankötelezettség 
halasztására, ezek 96%-át jóvá is 
hagyták. Mint arról beszámoltunk, 
az Alkotmánybíróság alkotmányos 
mulasztást állapított meg a beis-
kolázásra vonatkozó, 2019-ben 
elfogadott törvénymódosítással 
kapcsolatban. Az EMMI államtit-
kára, Rétvári Bence egy képviselői 
kérdésre adott válaszában kijelen-
tette, a nemrég bevezetett rendsze-
ren – a sok szakmai visszajelzés, 
az ombudsmani vizsgálat és alkot-
mánybírósági eljárás után – ismét 
módosítani fog a kormány. 

IDÉN IS ÉRDEMESEBB AZ ONLINE BEIRATKOZÁST VÁLASZTANI

ÓVODÁK • Április 27. a határidő

Online beiratkozást 
javasolnak
BOROS TAMÁS

 Elindultak a 2021/22. 
évi óvodai beiratkozások, 
amelyeket a tavalyihoz ha-
sonlóan idén is elsősor-
ban elektronikus úton le-
het megtenni, a járványügyi 
előírások, a minél kevesebb 
személyes kontakt miatt.
 A Hódmezővásárhely Megyei 
Jogú Város Önkormányzat Hód-
mezővásárhelyi Egyesített Óvodá-
inak intézményeibe a járványügyi 
előírások betartása, a beiratkozók 
egészségének védelme érdekében a 
beiratkozás a tavalyi évhez hason-
lóan elsősorban elektronikus úton 
szándéknyilatkozat beadásával va-
lósul meg. A szándéknyilatkozatot 
elektronikusan a hodmezovasar-
hely.hu oldalról lehet letölteni.
Amennyiben az elektronikus be-
nyújtás akadályba ütközik személyes 
beiratkozásra 2021. április. 26.-án és 
27.-én 8.00-18.00 óráig lesz lehe-
tőség előzetes időpont egyeztetést 
követően (a szándéknyilatkozaton 
található telefonszámokon). A szán-
déknyilatkozatok beadásának végső 
határideje: 2021. április 27.
Az előírásoknak megfelelően ebben 
a helyzetben elegendő, ha a szülő 
eljuttatja a kitöltött, aláírt szándék-
nyilatkozatot a nyilatkozaton tagin-
tézményenként megadott e-mail 
vagy postacímekre.
A beiratkozáshoz szükséges iratokat 
(pl: gyermek születési anyakönyvi 
kivonata, TAJ kártyája, lakcímkár-
tyája, a szülő személyi azonosítója, 
lakcímkártyája) csak a kisgyermek 
első óvodában töltött napjára kell 
majd bevinni az óvodába.
Kötelező beíratni azokat a gyerme-
keket, akik 2021. augusztus 31-ig be-
töltik a 3. életévüket.A fiatalabb (a 3. 
életévét 2021. szeptember 1. – 2022. 
február 28. között betöltő) óvoda-
érett gyermekeknek is benyújtható 
a kitöltött és aláírt szándéknyilat-
kozat. Esetükben is és a kiválasztott 
óvoda körzetén kívüli jelentkezők 
esetében is az óvodai felvétel a sza-
bad kapacitás függvényében alakul. 

A veszélyhelyzet miatt sajnos idén 
sem lesz lehetőség az Ovicsalogató 
Nyílt Napokat megtartani óvodá-
inkban.
A nem önkormányzati óvodákban is 
hasonlóak a beiratkozás szabályai. 
A Kertvárosi Katolikus Óvodába is 
online (ovikert.hu) lehet beiratkoz-
ni, április 27-ig. Patócsné Kőrösi 
Katalin Óvodavezető arról tájékoz-
tatott, hogy április 26-án és 27-én 
8-18 óra között lehetőség van a sze-
mélyes beiratkozásra, amennyiben 
az online beiratkozás akadályokba 
ütközik.
Be kell íratni valamennyi gyerme-
ket, aki 2021. augusztus 31. napjáig 
betölti a 3. életévét. Az óvoda felve-
heti azt a gyermeket is, aki a harma-
dik életévét a felvételétől számított 
fél éven belül betölti, feltéve, hogy 
minden, a településen lakóhely-
lyel, ennek hiányában tartózkodási 
hellyel rendelkező hároméves és 
annál idősebb gyermek óvodai fel-
vételi kérelme teljesíthető. Az óvoda 
városi hatáskörű, nincsenek külön 
körzethatárok a beiratkozás szem-
pontjából.
A Szeremlei Sámuel Református 
Óvodában is április 26-án és 27-én 8 
és 18 óra között lesz a beiratkozás a 
2021/2022 nevelési évre, amely tör-
ténhet személyesen, előre egyezte-
tett időpontban a 06-30-678-2520 
telefonon, vagy elektronikus úton, 
a szeremleiovoda@vasarhely.hu 

címen.
A beiratkozással kapcsolatos rész-
letesebb információt az óvoda fa-
cebook oldalán teszik közzé, onnan 
tudják majd letölteni a szándéknyi-
latkozatot is. Tóthné Mohos Erika 
intézményvezető elmondta, ebben 
az évben náluk sem lesz lehetőség 
személyes találkozásra, ismerke-
désre, nem tarthatnak nyílt napot.
Hasonló a helyzet a Hódmezővá-
sárhelyi Égbőlpottyant Evangélikus 
Óvodában is. Benséné Sándor Erzsé-
bet óvodavezető arról tájékoztatta 
a Hódpresst, hogy az intézmény 
honlapján (https://www.egbolpoty-
tyantovi.hu/) megjelent tájékoztató 
és onnan letölthető szándéknyi-
latkozat benyújtása alapján teheti 
meg a szülő gyermeke jelentkezését 
az óvodába, elektronikusan, pos-
tai úton, vagy bedobható az óvoda 
postaládájába is. A határidő tekin-
tetében alkalmazkodnak a városi 
önkormányzati és egyházi óvodák 
által nyilvánosságra hozott időpon-
tokhoz, így az április 26-27-ig tart.
Az Operatív stáb 2021. március 22-i 
ülésén hangzott el, hogy a 840 gye-
rekből jelenleg az óvodai ügyeletet 
130-140 gyermek veszi igénybe. Ez 
arányában kiugróan magas az or-
szágos átlaghoz képest. Az önkor-
mányzat azt kéri, hogy aki meg tudja 
oldani a gyermekek biztonságos ott-
honi felügyeletét, ne vegye igénybe 
az óvodai ügyeletet. 

REMÉLJÜK HAMAROSAN ÚJRA MEGTELNEK ÉLETTEL AZ ÓVODÁK

házak a 70-es, 80-as években.
Csak néhány adatot ír a képekhez, 
azt, hogy hol készült, vagy, hogy 
milyen eseményen, a közösségi ol-
dalon pedig az ismerősök megfejtik, 
hogy kik láthatóak a képeken.
Úgy gondolja, érdemes megosztani 
őket. Azt mesélte, nem olyan rég 
Amerikából szóltak, hogy egy csa-
ládtag van rajta az egyik képen, és 
van, aki a szomszédját ismeri fel. 
Neki az a legfontosabb, hogy meg-
tudja, kik szerepelnek a fotókon.

Hozzátette, hogy a városban jár-
va-kelve, a lakosok szinte már ké-
rik, hogy tegyen fel ismét képet. Az 
időutazást nagyon kedvelik a vásár-
helyiek, ugyanis a múlt kapaszkodó 
lehet, a mostani, változásokkal teli 
világban. 

HEGYI ENDRE - ÖNARCKÉP
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Színes

MÁRCIUS 15. • Feladatai kiemelkedő ellátása elismeréseként 

Előléptették a tűzoltót
BOTTYÁN RÓBERT

 Soron kívül előléptették 
tűzoltó századossá Mónus 
Attilát.
 Március 15-e alkalmából dr. 
Góra Zoltán tűzoltó vezérőrnagy, a 
BM Országos Katasztrófavédelmi 
Főigazgatóság Főigazgatója szol-
gálati feladatai kiemelkedő ellátása 
elismeréseként az állomány leg-
jobban teljesítő tagjait soron kívül 
előléptette, illetve elismerésben és 
jutalomban részesítette. A járvány-
helyzet miatt az elismeréseket ez-
úttal sem vehették át személyesen 
az arra érdemesek, közölte a Csong-
rád-Csanád Megyei Katasztrófavé-
delmi Igazgatóság. 
Dr. Góra Zoltán tűzoltó vezérőrnagy 
szolgálati feladatai kiemelkedő el-
látása elismeréseként 2021. március 
15-i hatállyal soron kívül előléptette 

KIEMELKEDŐEN LÁTTÁK EL FELADATUKAT (A KÉP ILLUSZTRÁCIÓ)

tűzoltó századossá Mónus Attila 
tűzoltó főhadnagyot, a Hódmező-
vásárhelyi Hivatásos Tűzoltó-pa-
rancsnokság szolgálatparancsnokát. 
Munkakörében hosszú időn át 
végzett kiemelkedő tevékenysége 
elismeréseként dicséretben és juta-

lomban részesítette Páli Krisztián 
tűzoltó zászlóst,a Csongrád-Csanád 
Megyei Katasztrófavédelmi Igazga-
tóság műveletirányító referensét, 
valamint Török Attila Viktor tűzoltó 
hadnagyot,a Szegedi Katasztrófavé-
delmi Kirendeltség főelőadóját. 

HONVÉDELEM • Saját alakulatuknál 
kezdik meg, illetve folytatják katonai 
pályafutásukat

Tizenöten 
tettek 
honvédesküt
BOTTYÁN RÓBERT

 A járványügyi szabályok 
betartása érdekében csök-
kentett létszámmal megtar-
tott alapkiképzés végén azok 
a tiszt, altiszt és legénységi 
állományú katonák tették le 
esküjüket, akik felkészíté-
süket február elején kezdték 
meg Hódmezővásárhelyen – 
közölte a honvedelem.hu.
 A hathetes kiképzésre érkezők si-
keresen teljesítették az alaki, egész-

ségügyi, híradó, katonai tereptan, 
lövészet mellett a harcászati és mű-
szaki foglalkozásokat is.
Az alapkiképzést sikeresen teljesí-
tők hamarosan saját alakulatuknál, 
eredeti beosztásukban kezdik meg, 
illetve folytatják katonai pályafutá-
sukat.
Az eskütételt követően Schleisz 
Ferenc alezredes, az MH 5. Bocskai 
István Lövészdandár megbízott 
törzsfőnök-helyettese elismerő 
oklevelet adott át az alapkiképzés 
legeredményesebb katonáinak és a 
legjobb kiképzőnek. 

FOTÓ: SOMOGYI ANDRÁS TÖRZSŐRMESTER/BÚZ CSABA FŐHADNAGY

HÚSVÉTI SONKAKÖRKÉP • Nem drágultak tavalyhoz képest 
a hagyományos füstölt áruk

Húsvéti sonka
SOÓS KATA

 Idén április 4-5-én ünne-
peljük a Húsvétot, az asztal 
pedig ilyenkor nem teljes a 
hagyományos sóban pácolt 
sonka nélkül. A vásárhelyi 
húsboltokban már megje-
lentek a húsvéti áruk, köztük 
a bükkfán füstölt combson-
ka, a csülök, vagy a különle-
gesebb ízeket kedvelőknek 
a bélszín. A hentesüzletek-
ben a vásárlók szinte a tava-
lyi árakkal találkozhatnak, 
2500-3000 Ft/kg áron jut-
hatnak hozzá a sonkához.
 A szupermarketek és a húsboltok 
kínálata merőben eltér egymástól, 
ha a húsvéti sonkáról van szó. Gyors 
pácolású sonkákat nem árulnak a 
hentesek, mert ők a lassú, sós vizes 
pácolásban, és a füstölésben hisz-
nek, az így elkészített sonkák nem 
tartalmaznak adalékanyagokat, és 
jóval egészségesebbek, mint az üz-
letláncokban kapható társaik.
Ez a fajta sonka egészséges, és sok-
kal nagyobb az élvezeti értéke, mint 
a gyors pácolású sonkáknak. Lehet 
hallani a hús áremelkedésről, de ez 
a Kolbász butik termékeire ez nem 
igaz, mert az itt kapható sonkák 4-6 
hétig sóban pácolódnak, nem két hét 
alatt készülnek el, mesélte Pintér 
Gábor, a Kolbász Butik tulajdonosa.

A húsboltokba már a múlt héten 
megérkeztek a húsvéti áruk. Az évek 
tapasztalata az, hogy 5-6 mázsa 
sonka is elfogy az ünnepi időszak-
ban az egyik vásárhelyi boltban. Itt 
súlyban is változatos a választék, 
mert a vásárlók inkább a kisebb son-
kákat preferálják. „Nem lehet előre 
tudni, hogy ki mekkora darab sonkát 
vesz majd meg. A pandémia alatt nem 
lehet összejárni, így mi Húsvét hetében 
daraboljuk a nagy sonkákat, és úgy 
adjuk el”, tette hozzá Szabó Csaba, a 
Kistóparti Húsboltból.
A megmaradt sonkát többfélekép-
pen is fel lehet használni, a legfon-
tosabb, hogy jól készítsük el. A főzés 
előtt egy nappal sima hideg vízbe 

kell beáztatni. Másnap pedig néhány 
órán keresztül főzni. A háziasszo-
nyok szerint a legértékesebb a sonka 
leve.
A sonka levét ne dobjuk ki, fagy-
asszuk le kis edényekben. Idény 
zöldségeket főzhetünk benne, med-
vehagymát, spárgát. A sonkalé jó 
alapja lehet a krémleveseknek. Ha 
mégis megmarad a sonka, ami nem 
jellemző, kis kockára vághatjuk, és 
tojásrántottába téve nagyon finom, 
adott tanácsot Kecskeméti Rita, a 
Gorzsa-Hús Kft-től.
A vásárhelyi húsboltok telefonon 
is fogadják a rendeléseket, és van 
olyan üzlet, ahol házhoz is szállítják 
a finom húsvéti termékeket. 

A HÚSVÉTI ASZTAL NEM TELJES SONKA NÉLKÜL

SOÓS KATA

 Teljes szélességében 
megújul a Gonda József utca. 
 A tram-train kivitelezője az ön-
kormányzat kérésére vállalta, hogy 
teljes szélességben leaszfaltozza a 
Gonda József utcát is, mivel a villa-
mosvasút 2 évig tartó építése alatt a 
forgalomterelés miatt az út felülete 
nagyon elhasználódott. Az itteni 
óvoda miatt jelentős az utca  lakos-
sági forgalma.
Az utca aszfaltozása nem szerepelt a 
tram-train projekt kivitelezésében, 
azt az önkormányzat és a kivitelező 
közötti hosszú tárgyalások alapján 
sikerült elérni. A cég a kivitelezés 

ÚTFELÚJÍTÁS • A tram-train kivitelezője  
az önkormányzat kérésére aszfaltoz

Megújul a Gonda 
József utca

költségét vállalta, mivel a meghibá-
sodások nagy része a forgalomtere-
lésre vezethető vissza. A beruházás 
értéke közel 5 millió forint. 

ELTŰNNEK A FORGALOMELTERELÉS 
NYOMAI


